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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Lotta Edholm (L) och tjänstgörande ersättare Ove 

Andersson (S) utsågs att justera protokollet från dagens 

sammanträde. Justering av protokoll ska ske senast torsdagen 

den 6 december 2018. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde den 25 oktober 2018 

Beslut 

Protokollet från utbildningsnämndens sammanträde den 25 

oktober 2018, som blivit vederbörligen justerat, läggs till 

handlingarna. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 13 november 2018 

Beslut 

Protokoll från utbildningsförvaltningens förvaltningsgrupp den 

13 november 2018, som blivit vederbörligen justerat, anmäls 

och läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 7 november 2018 från: 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen  

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

Avdelningen för stöd kring lärande och elevhälsa 

 

Anmälan av anställningsbeslut till och med den 7 november 

2018 

 

Beslut den 2 november 2018 av nämndens vice ordförande 

avseende beslut om avstängning av elev på gymnasieskolan, dnr 

4.3.1-9605/2018. 

 

Övriga 

 

Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 

behandlingar. 

 

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 10 oktober 2018. 

 

 

Rättelse av tidigare protokoll 2018-09-27 

§ 7 

Inhyrningsmedgivande av ytterligare lokaler i fastigheten 

Kilaberg 1, Hägersten 

Diarienummer ska rätteligen vara 2.6.3-8995/2018. 

 

§ 14 

Undersökning av förskolebarnens ordförråd 

Diarienummer ska rätteligen vara 1.1.3-5298/2018. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för oktober 2018 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Genomförandeärenden om kapacitetsökning och 

verksamhetsanpassning i Skanskvarnsskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att utöka kapaciteten i 

Skanskvarnsskolan och verksamhetsanpassa skolan för 

årskurserna 7-9 samt för 60 elever inskrivna i 

grundsärskolan, till en projektkostnad om cirka 266 mnkr, 

med en tillkommande hyra om cirka 13 mkr per år. 

Kostnader för evakuering tillkommer om cirka 10 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av genomförandeförslaget  

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

30 oktober 2018, dnr 2.6.3-6730/2016.  

 

Bostadsbyggnation i norra Årsta medför ett ökat behov av 

elevplatser de kommande åren. Förvaltningen föreslår därför en 

utökning av Skanskvarnsskolans nuvarande kapacitet om cirka 

470 elever årskurs F-6 till att bli cirka 960 elever årskurs F-9 

varav 60 elever är inskrivna i grundsärskolan. Fördubblingen av 

elevantalet medför att samtliga utrymmen och funktioner i 

skolan också behöver utökas inom nuvarande skolgårdsarea. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av lokalenheten, skolan, 

grundskoleavdelningen, SISAB och huvudskyddsombud. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden beslutar att utöka kapaciteten i 

Skanskvarnsskolan och verksamhetsanpassa skolan för 

årskurserna 7-9 samt för 60 elever inskrivna i grundsärskolan, 

till en projektkostnad om cirka 266 mnkr, med en tillkommande 

hyra om cirka 13 mkr per år. Kostnader för evakuering 

tillkommer om cirka 10 mnkr. 

 

Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av genomförandeförslaget  
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 8   

Genomförandebeslut för ny- och ombyggnation vid 

Enskede skola 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

genomförandeförslag för ny-och ombyggnation vid Enskede 

skola till en uppskattad hyresgenererande projektkostnad om 

cirka 327 mnkr med en tillkommande hyra första året om 

cirka 15,8 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av genomförandeförslaget.  

3. Beslutet justeras omedelbart.  
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

14 november 2018, dnr 2.6.3-6317/2015. 

 

Den 18 maj 2017 godkände utbildningsnämnden 

utbildningsförvaltningens inriktningsförslag för om- och 

nybyggnad vid Enskede skola. Projektet på Enskede skola syftar 

till att säkerställa permanent skolkapacitet inom skoltomten 

samt lokaleffektivisera och utöka skolan med cirka 368 

permanenta elevplatser fördelat på tre paralleller i årskurs f-6 

och fem paralleller i årskurs 7-9.  Förvaltningen har genomfört 

en utredning och förslagshandling som visar att en ökning av 

lokalytan är genomförbar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, SISAB, representanter 

för skolledningen, samt ett samordnande huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens genomförandeförslag för ny- och ombyggnation 

av skolbyggnad vid Enskede skola till en beräknad 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 327 mnkr med en 

tillkommande hyra första året om cirka 15,8 mnkr.  

 

Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av genomförandeförslaget. 

Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

beställa byggnationsåtgärderna samt teckna hyresavtal. Beslutet 

justeras omedelbart då ärendet behöver behandlas av 

kommunstyrelsens ekonomiutskott så snart som möjligt. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 9  

Genomförandebeslut avseende verksamhetsanpassningar 
i fastigheten Innanhavet 2, Lugnets skola 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

anpassningar i delar av fastigheten Innanhavet 2 till en 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 15,6 mkr med en 

hyra första året om cirka 1,01 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa 

genomförande av anpassningarna av delar i fastigheten 

Innanhavet 2 av SISAB. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

23 oktober 2018, dnr 2.6.3-2627/2018. 

 

Utbildningsförvaltningen förfogar sedan sommaren 2018 över 

del av lokalerna i fastigheten Innanhavet 2, som ligger i direkt 

anslutning till Lugnets skolas permanenta lokaler. Lokalerna 

behöver anpassas för att bli ändamålsenliga och för att 

möjliggöra en kapacitet på cirka 365 elevplatser. I huvudsak 

tillskapas helgruppsrum, grupprum, personalarbetsrum och ett 

antal toaletter. Anpassningarna ska vara färdigställda sommaren 

2019 för att lokalerna ska kunna användas för undervisning från 

och med höstterminen 2019.  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, SISAB, representanter 

för skolledningen (Lugnets skola) samt ett samordnande 

huvudskyddsombud.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

anpassningar av lokaler i fastigheten Innanhavet 2 och uppdrar 

åt förvaltningen att beställa genomförande av dessa åtgärder av 

SISAB. Beslutet justeras omedelbart eftersom tidplanen är 

pressad i och med att anpassningarna ska vara färdigställda 

under sommaren 2019. Detta eftersom lokalerna ska brukas som 

undervisningslokaler av Lugnets skola från höstterminen 2019. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 10 

Genomförandebeslut för verksamhetsanpassningar i kök 
och matsal vid Sjöängsskolan 

 
 Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

genomförandeförslag för verksamhetsanpassningar i kök 

och matsal vid Sjöängsskolan till en beräknad 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 43 mnkr, med en 

tillkommande hyra det första året om cirka 2,6 mnkr och 

uppdrar åt förvaltningen att beställa byggnadsåtgärderna.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 oktober 2018, dnr 2.6.3-2403/2017. 

 
Sjöängsskolans kök är i mycket dåligt skick och 

utbildningsnämnden har ett föreläggande från miljö-och 

hälsoskyddsnämnden att omedelbart åtgärda bristerna. Matsalen 

har dåligt flöde och kan inte nyttja sin maxkapacitet, något som 

begränsar elevintaget. Genom att tillskapa fler sittplatser i matsalen 

kommer skolans totala kapacitet att öka med cirka 90 elevplatser, 

något som gör skolan förberedd för framtida elevantalsökningar. 

Köket kommer samtidigt att anpassas till aktuella myndighetskrav 

och byggas i enlighet med 2017 års funktionsprogram. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, SISAB, representanter 

för skolledningen, samt ett samordnande huvudskyddsombud. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

genomförandeförslag för verksamhetsanpassningar i kök och 

matsal vid Sjöängsskolan till en beräknad hyresgenererande 

projektkostnad om cirka 43 mnkr, med en tillkommande hyra 

det första året om cirka 2,6 mnkr. Utbildningsnämnden uppdrar 

åt förvaltningen att beställa byggnadsåtgärderna. Beslutet 

justeras omedelbart då det är av stor vikt att projektet inte 

försenas. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11  

Delegation upphandling av ramavtal för 
handledningstjänster  

 
Beslut 

Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att  

besluta om förfrågningsunderlag, tilldelningsbeslut, teckna 

ramavtal, besluta om förlängningar, förändringar och tillägg till 

ramavtal gällande handledningstjänster för pedagogisk personal 

samt skolhälsopersonal inom kommunala grundskolor samt 

gymnasieskolor.  

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

29 oktober 2018, dnr 2.4.2-9484/2018. 

 

Utbildningsförvaltningen behöver genomföra en upphandling av 

ett nytt avtal för handledningstjänster. Genom avtalet kommer 

stadens grund- och gymnasieskolor ha möjlighet att avropa 

tjänster som stödjer, hjälper och utvecklar de pedagogiska 

verksamheterna. 

Nuvarande avtal löper ut 2019-07-31. Kontraktstiden för det nya 

avtalet är från 2019-08-01  till 2021-07-31 med möjlighet till 

förlängning i 1 + 1 år. Det totala värdet kan uppskattas till cirka 

4 mnkr per år. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsdirektören får i uppdrag att 

besluta om förfrågningsunderlag, tilldelningsbeslut, teckna 

ramavtal, besluta om förlängningar, förändringar och tillägg till 

ramavtal gällande handledningstjänster för pedagogisk personal 

samt skolhälsopersonal inom kommunala grundskolor samt 

gymnasieskolor. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 12  

Delegation upphandling av ramavtal för inhyrning, 
elevhälsotjänster 

 
      Beslut 

Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att  

besluta om förfrågningsunderlag, tilldelningsbeslut, teckna 

ramavtal, besluta om förlängningar, förändringar och tillägg till 

ramavtal gällande inhyrning av elevhälsopersonal inom 

kommunala grundskolor samt gymnasieskolor. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

29 oktober 2018, dnr 2.4.2-9485/2018. 

 

Upphandlingen avser ett nytt ramavtal för inhyrning av 

elevhälsotjänster. Nuvarande avtal löper ut 2019-07-31. 

Det totala värdet kan uppskattas till cirka 15 mnkr per år. 

Kontraktstiden är 2019-08-01 – 2021-07-31 med möjlighet till 

förlängning i 1 + 1 år. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning.  
 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsdirektören får i uppdrag att 

besluta om förfrågningsunderlag, tilldelningsbeslut, teckna 

ramavtal, besluta om förlängningar, förändringar och tillägg till 

ramavtal gällande inhyrning av elevhälsotjänster. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 13 

Färdplan för ett Stockholm för alla 
- Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2018/911  

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

30 oktober 2018, dnr 1.6.1-6412/2018.  

 

Utbildningsnämnden har fått förslag på en Färdplan för ett 

Stockholm för alla på remiss. Analyser och förslag för att stärka 

människors utveckling, hälsa och livschanser anges inom de 

fyra målområdena Uppväxt och utbildning, Arbete och 

företagande, Boende och stadsmiljö samt Demokrati och 

trygghet. I stadsledningskontorets tjänsteutlåtande kopplas 

även - förutom i Färdplanen föreslagna strategier - prioriterade 

etappmål till varje målområde, för att på medellång sikt stärka 

arbetet med en socialt hållbar utveckling i Stockholm.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till ett samlat dokument för att 

binda samman budgetarbetet med stadens Vision 2040 så att 

olika verksamheters resurser samverkar mot ett gemensamt mål. 

Förvaltningen är också positiv till att de rekommendationer som 

tagits fram i Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholms 

olika rapporter knyts samman i Färdplanen. 

 

Färdplanen är väl genomarbetad med tydlig struktur och layout. 

Samtidigt är den omfattande och stadens nämnder har många 

riktlinjer och styrdokument att förhålla sig till, förutom 

kommunfullmäktiges budget. Det skulle underlätta om strategier 

och etappmål i Färdplanen arbetades in i kommunfullmäktiges 

budget och inte utgör ett eget styrdokument bland många andra. 

Förvaltningen anser också att det behöver tydliggöras var ansvar 

för olika delar av genomförandet ligger för att 

implementeringen av Färdplanen ska få avsedd effekt. 
 

Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med förvaltningens övriga avdelningar.  
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen. Beslutet föreslås bli justerat omedelbart med 

anledning av remissens svarstid. 

 
Yrkande 

Lotta Edholm m.fl (L), Sara Jendi Linder m.fl (M), Richard 

Åkesson m.fl (MP) framlade ett eget förslag till beslut och 

yrkade bifall för detta: 

 

Förslag till beslut  

 

- att utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Ledamöterna Ove Andersson (S), Tina Kratz (V) och Maria 

Jansson (Fi) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 

 
Reservation 

Ledamöterna Ove Andersson (S), Tina Kratz (V) och Maria 

Jansson (Fi) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

eget gemensamt förslag: 

 

Förslag till beslut 

- Att utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

- Att därutöver anföra 

 

Den rödgrönrosa majoriteten tillsatte år 2015 ”Kommissionen 

för ett socialt hållbart Stockholm”. Förankrat i den senaste 

forskningen har kommissionen sedan dess presenterat 18 

rapporter med förslag och rekommendationer inom olika 

områden för hur segregationen i Stockholm ska kunna brytas. Vi 

välkomnar förslaget till färdplan och ser vikten av att stadens 

nämnder, bolag och verksamheter arbetar utifrån gemensamma 

strategier för en social hållbar utveckling. 
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Särskilt uttalande 

Ledamöterna Ove Andersson (S), Tina Kratz (V) och Maria 

Jansson (Fi) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Arbetet för jämlikhet och mot segregation är avgörande om alla 

stockholmare ska ha goda livsvillkor och möjlighet att 

förverkliga sina drömmar. Det goda samhället tar ansvar för att 

undanröja klyftor och hinder som begränsar människor att nå 

sina fulla potentialer. Allt annat är slöseri med människors kraft 

och förmågor. Ett samhälle som låter människor utveckla sina 

egna förmågor blir starkare. Ett samhälle där människor hindras 

blir svagare. När vi hjälper varandra att växa, kan Stockholm 

växa. 

 

Men för att kunna se var någonstans vi slösar med människors 

förmågor och var människor hindras att växa behöver man 

kunskap. Därför tillsatte vi, år 2015, ”Kommissionen för ett 

socialt hållbart Stockholm”. Förankrat i den senaste forskningen 

har kommissionen sedan dess presenterat 18 rapporter med 

förslag och rekommendationer inom olika områden för hur 

segregationen i Stockholm ska kunna brytas. En stor bredd av 

samhällsaktörer har varit inblandade i kommissionens arbete 

vilket skapar en god grund när förslagen ska genomföras.   

 

Socialdemokraterna välkomnar förslaget till färdplan och ser 

vikten av att stadens nämnder, bolag och verksamheter arbetar 

utifrån gemensamma strategier för en social hållbar utveckling. 

Strategierna inom de fyra målområden som lyfts i färdplanen är 

välavvägda med utgångspunkter i kommissionens arbete, 

Agenda 2030 och med sikte på att visionen ”Ett Stockholm för 

alla” ska uppnås till år 2040.  

 
Uppväxt och utbildning 

Det goda samhället måste göra sitt yttersta för att alla barn ska 

få bra uppväxtvillkor och för att alla barn får förutsättningar och 

stöd för att klara kunskapsmålen. Ett samhälle som inte 

investerar i barn och deras utveckling riskerar på lång sikt att 

möta stora utmaningar med ojämlikhet, segregation och 

otrygghet. 

 

Allt arbete mot segregation börjar med att ge alla barn jämlika 

uppväxtvillkor. Förskolans kompensatoriska uppdrag kan inte 

betonas tillräckligt många gånger, vilket stöds av forskare såväl 

som pedagoger. Socialdemokraterna menar att investeringar i 

förskolan genom satsningar på mindre barngrupper och rätt till 

heltid för barn till föräldralediga fortsättningsvis är nödvändiga 

och viktiga. På samma sätt är det viktigt att hålla i arbetet för att 
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höja kunskapsresultaten i alla skolor. Lärare och skolledare ska 

ha rätt förutsättningar att ge den bästa undervisningen till sina 

elever.  

 

Det systematiska arbetet för att bryta utvecklingen mot ökade 

klyftor gav resultat på kort tid. Stockholm är på rätt väg och det 

är viktigt att det ambitiösa arbetet som har gjorts under den 

gångna mandatperioden inte tappar styrfart. Vi är övertygade 

om att alla barn kan nå kunskapsmålen om de ges stöd. 

Föräldrar ska känna en trygghet i vetskapen om att det finns bra 

kommunala skolor i närmiljön och att elevhälsoteamen på varje 

skola stöttar de elever som behöver det. 

 
Arbete och företagande 

Människors vilja till att växa, att bidra och ha egen försörjning 

är stadens viktigaste tillgång.  

I ett kunskapsintensivt samhälle ska Stockholm konkurrera med 

kunskap, färdigheter, kompetens och ett starkt 

innovationsklimat. Därför vill vi att alla stockholmare ska ha 

möjlighet till ett livslångt lärande, till utbildning som skapar 

vägar till jobb eller vidare studier.  

 

Stockholms utveckling är tätt kopplat till näringslivets möjlighet 

att växa och utvecklas. Fler ska känna de har goda och trygga 

förutsättningar för att starta och driva företag. Alltför många 

företag ser att deras möjlighet att växa hämmas av svårigheterna 

att rekrytera rätt utbildad arbetskraft. Detta samtidigt som det 

finns arbetslösa stockholmare. Missmatchningen hotar på lång 

sikt Stockholms tillväxt. Men bristen på matchning skadar inte 

bara näringslivet. Svårigheten att säkra kompetensförsörjningen 

för stadens verksamheter är en akut utmaning för vår egen 

organisation. Här måste staden fortsätta arbeta nära 

gymnasieskolor, vuxenutbildningen och universiteten för att 

möta utmaningen.   

 

Stadens insatser för att fler stockholmare ska komma i arbete 

har gett resultatet. Utbetalningar av ekonomiskt bistånd på 

grund av arbetslöshet är på historiskt låga nivåer, vilket är 

glädjande. Det är slöseri att människor med arbetskapacitet är 

arbetslösa. Slöseriet drabbar hela samhället men mest av allt är 

det ett slöseri som riskerar att skada den enskilda individen. 

Därför anser vi att staden måste fortsätta prioritera arbetet med 

90-dagarsgarantin, vuxenutbildning för kortutbildade och stärka 

kopplingen mellan språkutveckling och inträde i 

arbetsmarknaden för nyanlända. Tillvaratagande av äldres vilja 

och förmåga att arbeta efter pensionsåldern måste ske. Likväl 

måste arbetet med att utlokalisera kommunala verksamheter och 

skapande av arbetsplatser i ytterstaden fortsätta. Det har antagits 

en äldreboendeplan. 
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Boende och stadsmiljö 

Den mångåriga passivitet som präglade det borgerliga blockets 

senaste maktinnehav skapade och förstärkte en stor strukturell 

bostadsbrist i vår stad. Bostadsbristen leder till trångboddhet, 

segregation och minskad tillväxt. Vi måste som ansvarsfull stad 

fortsätta ta oss an Stockholms största infrastrukturella 

utmaningar. Under vår gångna mandatperiod stoppade vi 

utförsäljningarna av hyresrätter och istället gav vi högsta 

prioritet åt bostadsbyggandet. Det är med stolthet som vi kan se 

tillbaka på år 2017 då Stockholm slog rekord i 

bostadsbyggande. 

 

För att den goda utvecklingen med att bryta segregationen inte 

ska stagnera måste staden fortsätta prioritera byggandet av 

hyresrätter och av bostäder med rimliga boendekostnader. 

Allmännyttans arbete för att få ned nyproduktionskostnaderna 

genom Stockholmshus måste fortsätta. Det är många människor 

som är i akut behov av en bostad. Efterfrågan av bostäder  till 

rimliga kostnader kommer att vara fortsatt hög. Att sälja ut eller 

ombilda billiga hyresrätter som den borgerliga majoriteten 

aviserat är fel väg att gå. Särskilt om argumentet till 

utförsäljningarna är önskan att främja blandade 

upplåtelseformer. Erfarenheterna från utförsäljningarna som 

gjordes under åren 2006-2014 visar att segregationen ökade och 

möjligheten för stockholmarna att få hyra en bostad minskade. 

Vi menar att det enda sättet att möta bostadsbristen är genom nej 

till marknadshyror och utförsäljningar av hyresrätter och att 

istället behålla den höga takten i bostadsbyggandet. 

 
Demokrati och trygghet 

Demokratin ska aldrig tas för given. I en tid då polarisering 

mellan människor ökar krävs det aktiva insatser för att fördjupa 

den lokala demokratin. Civilsamhällets roll som röstbärare, 

välfärdsproducent och skapare av gemenskap ska stödjas och 

inte motarbetas av staden. Föreningslivet skapar möten och i 

möten mellan människor skapas tillit för varandra och för 

samhället. I arbetet för ett socialt hållbart Stockholm är 

civilsamhället en viktig aktör. Stadens stöd ska även 

fortsättningsvis ske genom bland annat tillgängliggörande av 

lokaler, föreningsbidrag och användande av civilsamhällets 

kunskap.  

 

Medborgardialog som syftar till att stärka medborgarnas 

inflytande i besluten är ett annat sätt att fördjupa 

lokaldemokratin. Vi ser att medborgardialoger som har 

genomförts de senaste åren har varit framgångsrika och vill 

därför att staden ska utöka antal dialoger så att fler medborgare 

ges möjlighet att påverka i sin närmiljö. Medborgarnas 
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inflytande över hur staden använder sina budgetmedel vid lokalt 

utvecklingsarbete bör bli större 

 

Det offentliga rummet tillhör alla, därför ska arbetet med trygga 

stadsmiljöer prioriteras. Trygghetsfonden som vi skapade tar 

utgångspunkt att berörda verksamheter och nämnder i dialog 

med medborgarna identifierar otrygga platser och miljöer som 

med enkla hjälpmedel kan bli tryggare. Resultaten av 

investeringar som har gjorts med hjälp av trygghetsfonden har 

varit god. Vår förhoppning är att trygghetsfonden får finnas kvar 

och utökas flera platser och miljöer kan göras tryggare. 

Stockholm ska vara en öppen stad och alla stadsdelar ska vara 

trygga.  
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       § 14 
 

     Regler för intagning och plats i förskola och pedagogisk  
      omsorg i Stockholms stad 
      - Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2018/1451 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

1 november 2018, dnr 1.6.1-9239/2018.  

 

Utbildningsnämnden har fått en remiss från kommunstyrelsen 

gällande en revidering av Regler för intag och plats i förskola 

och pedagogisk omsorg. Ändringen innebär att barn till 

föräldralediga med annat barn ges rätt till plats i förskola om 

maximalt 30 timmar per vecka. Förslaget ska följas av samtliga 

huvudmän oavsett regiform från och med 1 februari 2019. 

 

Förändringen föreslås för att förskolorna ska ges goda 

förutsättningar att bedriva en verksamhet med hög pedagogisk 

kvalitet där barnen tillförsäkras en trygg omsorg i en 

stimulerande miljö. 

 

Förvaltningen konstaterar att förslaget innebär att staden 

erbjuder 30-timmars vistelse på förskola för barn med nyfött 

syskon jämfört med de 15-timmar som är reglerade enligt 

skollagen. Det innebär att barn med nyfött syskon kan ta del av 

en stor del av den pedagogiska verksamheten på förskolan.  

 

Eftersom förändringen berör många barn, vårdnadshavare samt 

alla förskolor i staden och sker med kort varsel är det av största 

vikt att det upprättas en tydlig kommunikationsplan för att nå ut 

till alla målgrupper. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen och att 

nämnden överlämnar det till kommunstyrelsen. Beslutet justeras 

omedelbart på grund av svarstiden på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Ledamöterna Ove Andersson (S), Tina Kratz (V) och Maria 

Jansson (Fi) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 

 
Reservation 

Ledamöterna Ove Andersson (S), Tina Kratz (V) och Maria 

Jansson (Fi) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

eget förslag: 

 

Att som svar på remissen anföra: 

 

Det är framförallt barnens rätt till förskolans verksamhet som 

var motivet till den reform som den rödgrönrosa majoriteten 

genomförde år 2016 och som det nya högerstyret nu vill ta bort. 

Detta är naturligtvis också en förlust för föräldrarna som får 

inskränkt valfrihet och mindre flexibilitet i vardagen. 

 

Den 1 juli 2019 kommer den nya läroplanen för förskolan att 

träda ikraft. Syftet med den förnyade läroplanen är att tydliggöra 

att förskolan är en utbildningsform som ska innehålla 

undervisning. 

 

Förskolans pedagogiska verksamhet utrustar barnen med 

väsentliga förmågor, kunskaper och sociala färdigheter. 

Deltagande i förskolan är betydelsefull för barns utveckling och 

lärande långt senare i livet. Att gå på förskola ger barnen bättre 

förutsättningar att nå sina kunskapsmål och att trivas i skolan. 

Förskolan är avgörande för barns lärande och utveckling – den 

är starten på det livslånga lärandet.  

 

Förskolan är betydelsefull för samhällets möjligheter att skapa 

goda uppväxtvillkor för alla barn. Genom högt och jämnt 

deltagande i förskolan utjämnas socioekonomiska effekter. 

Barnen kan få fler trygga relationer till vuxna och ett tryggt 

sammanhang samt få stöd i det kognitiva, sociala och språkliga 

lärandet och utvecklingen. Under de första åren är barn också 

som mest mottagliga och formbara, vilket ytterligare betonar 

betydelsen av förskolan. 

 

Istället för att sänka skatten borde den nya borgerliga 

majoriteten satsa på förskolan för att värna heltidsreformen och 

förstärka personalen. 
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§ 15 

 
Föreläggande om åtgärder enligt tobakslagen 
- Svar på kommunicering av förläggande från Huddinge kommun, 

 dnr HÄLS.2017.26. 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på kommunicering av 

föreläggandet. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

    
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

6 november 2018, dnr 1.4.2–8852/2018. 

Stockholms stad har mottagit ett förslag till föreläggande om 

åtgärder enligt tobakslagen. För att tillsynsnämnden ska kunna 

följa upp att åtgärderna har genomförts i enlighet med beslutet 

ska utbildningsnämnden i Stockholms stad redovisa utförda 

åtgärder till tillsynsnämnden, senast den 30 november 2018. 

Huddinge kommun konstaterar efter miljötillsynsavdelningens 

inspektion av Stockholms transport- och fordonstekniska 

gymnasium att kommunens rökförbud inte följs. Skolan har 

lägeskommun Huddinge men huvudman är Stockholm stad. 

 

Stockholms transport- och fordonstekniska gymnasium har 

genomfört följande åtgärder: 

 Vilseledande anslag som kan inbjuda till rökning är 

borttagna. 

 Plan för renhållning gällande fimpar håller på att upprättas. 

 

Området runt skolan är hårt trafikerat och skolan hänvisar till en 

avvikelseparagraf i tobakslagen på grund av den frekventa 

trafiken till och från företaget MAN som är granne med skolan. 

När Stockholms transport- och fordonstekniska gymnasium 

startades var det många elever som rökte vid bilvägen vid 

parkeringen. Av trafiksäkerhetsskäl anordnade skolan en 

särskild plats för rökning genom att en linje för skolgård drogs 

där den aktuella rutan hamnade utanför skolgården. Enligt 

skolan anges inte någon skolgård i ritningen för utomhusmiljön. 

 

Givetvis ska skolan följa tobakslagen och nolltolerans råda på 

skolans område. Skolan har ansvar för elevernas säkerhet vilket 

bör beaktas i ärendet. Om det, av trafiksäkerhetsskäl, anordnade 

områdets placering är beläget inom skolans område måste det 

tas bort. Enligt huvudmannen behöver en långsiktig lösning ses 

över och elevernas trygghet säkerställas. Förvaltningens 

säkerhetsfunktion har besökt skolan och kan stödja skolan i 

arbetet. 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 09/2018 

Sida 24 (26) 

2018-11-22 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

 
Ärendets beredning 

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 

med avdelningen för ekonomi och styrning 

(säkerhetsfunktionen). 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på kommunicering av föreläggandet. Beslutet justeras 

omedelbart. 

Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 16  

Sammanträdestider för utbildningsnämnden 2019 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att nämnden sammanträder de 

dagar och tider under 2019 som föreslås i förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

2. Beslutet justeras omedelbart.  
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

15 november 2018, dnr 1.1.2-9724/2018. 

 

Förslaget till utbildningsnämndens sammanträdestider år 2019 

har anpassats till de tider stadsledningskontoret beslutat för 

inlämnande av nämndbehandlade ärenden avseende 

verksamhetsberättelse med bokslut, tertialrapporter, 

treårsbudget och verksamhetsplan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet ar beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att 

nämnden sammanträder de dagar och tider som föreslås i 

förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 17 
 

Övriga frågor 

Nämndens ordförande informerade om att nästkommande 

nämndsammanträde flyttas till den 12 december kl. 16.45 i lokal 

Bråvalla, Stadshuset. 

 

 

 


